
 

Møteprotokoll 

for 

Kommunestyret 
 

Møtedato: 14.12.2017 

Møtestad: Strilatun, Seim 

Møtetid: 12:00 - 18:00 

 

Diverse merknader: 

Det vert lunsj til alle frå kl. 11:30. 

ca kl. 15:00 - Julemiddag 

Orientering: 

Biosfæreprosjektet v/Kari Evensen Natland-Nordhordland Utviklingsselskap 

  
  

Frammøtte medlemmer Parti Rolle 

Nina Bognøy AP Varaordførar 

Dag Hugaas AP Medlem 

Ståle Juvik Hauge AP Medlem 

Hogne Brunborg AP tom sak 112/17 Medlem 

Leidulv Brunborg AP Medlem 

Tove Linnea Brandvik AP Medlem 

Bjarte Vatnøy FRP Medlem 

Nina Stabell Øvreås FRP Medlem 

Gro Anita Høgquist FRP Medlem 

Øystein Reidar Moldeklev FRP Medlem 

Karl Vågstøl H Medlem 

Ingrid J.Fjeldsbø H Medlem 

Olav Magnus Steinsland H Medlem 

Astrid Aarhus Byrknes KRF Ordførar 

Asle Hetlebakke KRF Medlem 

Leif Hosøy Sleire KRF Medlem 

Bent Risøy KRF Medlem 

Vetlemøy Wergeland KRF Medlem 

Sæbjørg Hageberg Kjeka KRF Medlem 

Malin Helene Knudsen KRF Medlem 

Anne Karin Angelskår Eknes KRF Medlem 

Anna K.Valle SP Medlem 

Jarle Vassdal SP Medlem 

Sveinung Toft V Medlem 

Anita Bakken MDG Medlem 

  
  



Forfall meldt frå  medlem: Parti Rolle 

Andreas Dyngen FRP Medlem 

May Eva Sandvik H Medlem 

Odd Leif Mjøs KRF Medlem 

Ingeborg Myksvoll SP Medlem 

Jørgen Herland SP Medlem 

Peder Jøsendal SV Medlem 

  

Frammøtte varamedlemmer: Parti Erstatter medlem 

Mette Marei Træland AP fom sak 113/17 Hogne Brunborg 

Kjetil Melvær FRP Andreas Dyngen 

Olav Myhr KRF Odd Leif Mjøs 

Nils Markus Bakke SP Ingeborg Myksvoll 

Elin Signe Askvik SP tom sak 112/17 Jørgen Herland 

Marit Gro Berge SV Peder Jøsendal 
  
Følgjande frå administrasjonen møtte: 
Hogne Haugsdal-ass.rådmann, Janne Sund-økonomisjef, Kristin Moe-kommunalsjef, Leni Dale-
kommunalsjef, Tove Mette Arnø Fyllingen-sekretær, Ørjan Raknes Forthun-rådmann 

 

   

Sakliste 

Saknr Tittel 
        

108/17 Godkjenning av innkalling og saksliste 

109/17 Eigedomsskatt –  utsetjing av allmenn taksering 

110/17 Framlegg om utsetjing av allmenn taksering etter eigedomsskattelova 

111/17 Prioritering av søknadar om spelemidlar, søknadsomgang 2018 

112/17 Gebyr- og betalingssatsar for 2018 

113/17 Økonomiplan 2018 - 2021 

114/17 Melding / Orientering til Kommunestyret - 14. desember 2017 

  

 

108/17: Godkjenning av innkalling og saksliste 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Innkalling og saksliste vert godkjent 

14.12.2017 Kommunestyret 
Ingen merknader, samrøystes. 
 

KO - 108/17  VEDTAK 
Innkalling og saksliste er godkjent 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

109/17: Eigedomsskatt –  utsetjing av allmenn taksering 



Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
For eigedomsskatteåret  2018 skal det skrivast ut eigedomsskatt på verk og bruk jf. 
eigedomsskattelova § 3 første ledd, bokstav c. Eigedomsskatten for 2018 skal byggja på tidlegare 
vedtekne takstar. Ny allmenn taksering utsetjast til 2020, jf. esktl. § 8 A-3 (2), andre setning. Den 
alminnelege eigedomsskattesatsen for skatteåret 2018  er 7 promille, jf. esktl. § 11 første ledd og 
blir skriven ut i 2 terminar, jf. esktl. § 25 første ledd. Takstvedtekter for eigedomsskatt i Lindås 
kommune, vedteke i kommunestyret 13. desember 2012, skal gjelde for eigedomsskatteåret 2018, 
jf. esktl. § 10.      
 
23.11.2017 Formannskapet 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 
 

FO - 105/17  INNSTILLING: 
For eigedomsskatteåret  2018 skal det skrivast ut eigedomsskatt på verk og bruk jf. 
eigedomsskattelova § 3 første ledd, bokstav c. Eigedomsskatten for 2018 skal byggja på tidlegare 
vedtekne takstar. Ny allmenn taksering utsetjast til 2020, jf. esktl. § 8 A-3 (2), andre setning. Den 
alminnelege eigedomsskattesatsen for skatteåret 2018  er 7 promille, jf. esktl. § 11 første ledd og blir 
skriven ut i 2 terminar, jf. esktl. § 25 første ledd. Takstvedtekter for eigedomsskatt i Lindås kommune, 
vedteke i kommunestyret 13. desember 2012, skal gjelde for eigedomsskatteåret 2018, jf. esktl. § 10. 

 

14.12.2017 Kommunestyret 
Innstillinga frå formannskapet vart samrøystes vedteke. 
 

KO - 109/17  VEDTAK: 
For eigedomsskatteåret  2018 skal det skrivast ut eigedomsskatt på verk og bruk jf. 
eigedomsskattelova § 3 første ledd, bokstav c. Eigedomsskatten for 2018 skal byggja på tidlegare 
vedtekne takstar. Ny allmenn taksering utsetjast til 2020, jf. esktl. § 8 A-3 (2), andre setning. Den 
alminnelege eigedomsskattesatsen for skatteåret 2018  er 7 promille, jf. esktl. § 11 første ledd og blir 
skriven ut i 2 terminar, jf. esktl. § 25 første ledd. Takstvedtekter for eigedomsskatt i Lindås kommune, 
vedteke i kommunestyret 13. desember 2012, skal gjelde for eigedomsskatteåret 2018, jf. esktl. § 10 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

110/17: Framlegg om utsetjing av allmenn taksering etter eigedomsskattelova  

Rådmannen sitt framlegg til vedtak 
«Kommunestyret vedtek at det ikkje vil bli avhalden ny allmenn taksering etter eigedomsskattelova 
paragraf 8 A-3 (2) før kommunesamanslåinga 1. januar 2020.   

06.11.2017 Fellesnemnd 
Framlegget vart samrøystes vedteke. 
 

FN - 017/17  INNSTILLING: 
Kommunestyret vedtek at det ikkje vil bli avhalden ny allmenn taksering etter eigedomsskattelova 

paragraf 8 A-3 (2) før kommunesamanslåinga 1. januar 2020.   

23.11.2017 Formannskapet 
Framlegget vart samrøystes vedteke. 
 

FO - 099/17 INNSTILLING: 
«Kommunestyret vedtek at det ikkje vil bli avhalden ny allmenn taksering etter eigedomsskattelova 



paragraf 8 A-3 (2) før kommunesamanslåinga 1. januar 2020.   

14.12.2017 Kommunestyret 
Innstillinga frå formannskapet vart samrøystes vedteke. 
 

KO - 110/17  VEDTAK: 
Kommunestyret vedtek at det ikkje vil bli avhalden ny allmenn taksering etter eigedomsskattelova 

paragraf 8 A-3 (2) før kommunesamanslåinga 1. januar 2020.   

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

111/17: Prioritering av søknadar om spelemidlar, søknadsomgang 2018 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak 
Lindås kommune prioriterer dei aktuelle søknadane om spelemidlar for 2018 slik; 

Ordinære anlegg (første søknadsår i parantes) 
Lindås Idrettspark, kunstgrasbane med lysanlegg (2016) 
Lindås Idrettspark, delanlegg friidrett (2016) 
Knarvik Idrettspark, rehabilitering av friidrettsanlegg (2016) 
Storstova Leiknes (2016) 
Rehabilitering Nordhordlandshallen, fotballhall/delanlegg friidrett (2018) 
Fleirbrukshall Knarvik (2018) 
Klatrehall Knarvik (2018) 
 
Nærmiljøanlegg (første søknadsår i parantes) 
Lindås Idrettspark - rulleskøyteområde (2016) 
Knarvik barneskule - klatrestativ (2018) 
Knarvik barneskule - hinderløype (2018) 
Knarvik barneskule - minibane kunstgras (2018) 
Knarvik barneskule - utandørs turnapparat (2018) 
Knarvik barneskule - street basket (2018) 
Knarvik barneskule - skatebane (2018) 
Knarvik barneskule - lysanleg streetbasket og skatebane, nordside (2018) 
Knarvik barneskule -  lysanlegg nærmiljøanlegg vestside (2018) 

   

 14.12.2017 Levekårsutvalet 

Atle Vaage-fagleiar drift Eigedom- orienterte om saka 
Status - pågåande spelemidldelsøknader, vart utdelt i møte. 
 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 
 

LE - 062/17  INNSTILLING: 
Lindås kommune prioriterer dei aktuelle søknadene om spelemidlar for 2018 slik dei ligg føre i saka. 

 

14.12.2017 Kommunestyret 
Innstillinga frå levekårsutvalet vart samrøystes vedteke. 
 

KO - 111/17  VEDTAK: 
Lindås kommune prioriterer dei aktuelle søknadane om spelemidlar for 2018 slik; 

Ordinære anlegg (første søknadsår i parantes) 



Lindås Idrettspark, kunstgrasbane med lysanlegg (2016) 
Lindås Idrettspark, delanlegg friidrett (2016) 
Knarvik Idrettspark, rehabilitering av friidrettsanlegg (2016) 
Storstova Leiknes (2016) 
Rehabilitering Nordhordlandshallen, fotballhall/delanlegg friidrett (2018) 
Fleirbrukshall Knarvik (2018) 
Klatrehall Knarvik (2018) 

Nærmiljøanlegg (første søknadsår i parantes) 
Lindås Idrettspark - rulleskøyteområde (2016) 
Knarvik barneskule - klatrestativ (2018) 
Knarvik barneskule - hinderløype (2018) 
Knarvik barneskule - minibane kunstgras (2018) 
Knarvik barneskule - utandørs turnapparat (2018) 
Knarvik barneskule - street basket (2018) 
Knarvik barneskule - skatebane (2018) 
Knarvik barneskule - lysanleg streetbasket og skatebane, nordside (2018) 
Knarvik barneskule -  lysanlegg nærmiljøanlegg vestside (2018) 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

112/17: Gebyr- og betalingssatsar for 2018 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak 
· Kommunestyret vedtar gebyr- og betalingssatsar for 2018 slik det ligg føre i saka.
· Endringane gjeld frå 01.01.2018

23.11.2017 Formannskapet 
Tillegg til rådmannen sitt framlegg: 
Endingane gjeld frå 01.01.2018, for pleie og omsorg 01.02.2018. 
Rådmannen sitt framlegg med tillegg vart samrøystes vedteke. 

FO - 102/17 INNSTILLING: 
· Kommunestyret vedtar gebyr- og betalingssatsar for 2018 slik det ligg føre i saka.

· Endringane gjeld frå 01.01.2018, for pleie og omsorg 01.02.2018.

14.12.2017 Kommunestyret 
Framlegg om tillegg til innstillinga frå formannskapet: 
Formannskapet får ein gjennomgang av gebyrsakene i andre møte i 2018. 

Innstillinga med tillegg vart samrøystes vedteke. 

KO - 112/17  VEDTAK: 
· Kommunestyret vedtar gebyr- og betalingssatsar for 2018 slik det ligg føre i saka.

· Endringane gjeld frå 01.01.2018, for pleie og omsorg 01.02.2018.

Formannskapet får ein gjennomgang av gebyrsakene i andre møte i 2018. 



113/17: Økonomiplan 2018 - 2021 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak 

1. Investeringsbudsjettet for 2018 er basert på forventa framdrift på tidlegare vedtekne  prosjekt 
i tillegg til nokre nye prosjekt og rammer. Ut frå framdriftsplanen tar Lindås kommune opp 
255 497 000 kr i lån på generelle investeringar i 2018 og 132 000 000 kr i lån på 
sjølvkostområdet (vann og avløp). Låna har flytande rente og 30 års nedbetalingstid. 

2. Økonomiplan for 2018-2021 og årsbudsjett for 2018 blir vedteke. Årsbudsjettet for 2018 blir 
vedteke på sum netto driftsrammer for dei seks tenesteområda, jf. eigen tabell. 

3. Rådmannen får fullmakt til å fordele sentralt avsett lønsauke og sentralt budsjettert 
innsparing til tenesteområda.  

4. I medhald av eigedomsskattelova, §§ 2 og 3 bokstav c), skal det for skatteåret 2017 skrivast ut 
eigedomsskatt på verk og bruk. Eigedomsskattesatsen er 7 promille (jf. esktl. §11). 
Eigedomsskatten skal betalast i to terminar. Ved taksering og utskriving av eigedomsskatt 
bruker kommunen vedtekter for taksering av eigedomsskatt gjeldande frå 1.1.2013.  

5. Formannskapet får fullmakt til å avgjera einskildsaker om skattefritak og nedsetting-
/ettergjeving. 

6. Det vert gjeve ei ramme på 950 000 kr til kontrollutvalet. 
7. Det vert gjeve eit driftstilskot til Lindås kyrkjelege fellesråd på 11 300 000 kr og 2 400 000 kr 

for å dekkje renter og avdrag på lånet for Kyrkja i Knarvik 
8. Skatteøre vert sett lik maksimal sats i samsvar med Stortinget sitt vedtak om kommunalt 

skatteøre. 
9. Godtgjersle til ordførar blir sett til 1 114 322 kr og til varaordførar 445 729 kr for 2018. 

20.11.2017 RÅD FOR MENNESKE MED NEDSETT FUNKSJONSEVNE 

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne har fått orientering og tek den til etteretning. 
Samrøystes vedteke. 
 

RMNF - 041/17  UTTALE: 
Råd for menneske med nedsett funksjonsevne har fått orientering og tek den til etteretning. 

 

21.11.2017 ELDRERÅDET 
Eldrerådet har ingen merknad til økonomiplanen slik den er tilrettelagt. 
Samrøystes vedteke. 
 

ER - 034/17  UTTALE: 
Eldrerådet har ingen merknad til økonomiplanen slik den er tilrettelagt. 

 

21.11.2017 Levekårsutvalet 
Orientering til saka v/Janne Sund-økonomisjef, Økonomi og innkjøp, supplert av Leni Dale-
kommunalsjef Helse- og omsorg 
 

Fellesframlegg v/A. Hetlebakke-Krf: 
Framlegget til økonomiplan vert tatt til orientering.  Ein vil koma attende til ev. endringar i samband 
med handsaminga i Formannskapet og Kommunestyret. 
 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 
 

LE - 059/17  UTTALE: 
     Framlegget til økonomiplan vert tatt til orientering.  Ein vil koma attende til ev. endringar i 

samband med handsaminga i Formannskapet og Kommunestyret. 



 

 

21.11.2017 Administrasjonsutvalet 
Økonomisjef Janne Sund orienterte. 
HTV utdanningsforbundet Jarle Næss kom med uttale som vert lagt ved som protokolltilførsel i saka 
for vidare handsaming. 
Økonomiplanen vart samrøystes teke til orientering. 
UTTALE TIL BUDSJETT OG ØKONOMIPLAN FOR 2018-21 
Som hovudtillitsvald for Utdanningsforbundet Lindås bed eg om at uttalen blir lagt ved 
saksdokumenta inn til politisk handsaming. 
 

Til medverknad i budsjett- og økonomiplanprosessen: 
I vår vart det gjennomført ein prosess administrativt og politisk for å leggje den økonomiske ramma 
og hovudprioriteringane for budsjettet og økonomiplanen. I denne prosessen vart ikkje dei tilsette 
sine representantar informerte eller tatt med på drøfting. Underteikna problematiserte dette i ein e-
post til rådmannen 6.juni 2017. Rådmannen beklaga i eit skriftleg svar at prosessen ikkje hadde vore 
god nok, men at det skulle vere ein betre prosess og meir fokus på detaljane i budsjettet og 
økonomiplanen no på hausten. Det vart då lova involvering både på avdelings-, einings- og 
kommunenivå. Utanom sakskartet blei det seinare same dag gitt ei kort orientering i HTV-møtet.  
 

Følgjande har skjedd i høve til medverknad hausten 2017: 

 Tilbakemelding frå arbeidsplasstillitsvalde og avdelingsleiarar er at det ikkje har vore nokon 
budsjettprosess på avdelingsnivå, verken i form av orientering eller drøfting. 

 Det er ikkje gitt orientering eller gjennomført drøfting mellom HTV og einingsleiar for 
barnehage, einingsleiar skule eller kommunalsjef oppvekst. 

 Det er ikkje gjennomført reell drøfting mellom HTV og rådmannen. Det blei gitt ein 
informasjon av økonomisjefen i HTV-møtet 13.11. Økonomiplanen var ikkje sendt ut på 
førehand, så dei hovudtillitsvalde hadde ikkje moglegheit til å førebu seg. 

 

Til innhaldet i budsjett og økonomiplan: 
For oppvekstområdet er det sagt ganske mykje om økonomi knytt til investeringsprosjekt. Utanom at 
det skal kuttast i lærarårsverk (3 for 2018 og ytterlegare 5 i 2019), står det omtrent ingenting om 
økonomi knytt til drift anna enn totalsummen innanfor kvart av hovudområda innan oppvekst. Ein 
stor post er «Stab oppvekst» med eit foreslått budsjett på 127 millionar, utan at det er beskrive kva 
som inngår i denne posten. Det står litt om ulike satsingsområde, men ingenting om kostnadane 
knytt opp mot dette. Det står lista opp elevtal, årsverk og tal elevar pr lærarårsverk, men ingenting 
om klassestorleik i ordinær undervisning (utan spesialundervisninga). Denne økonomiplanen gir få 
svar, men grunnlag for mange spørsmål. Det er å håpe at arbeidsgjevar på rådmanns-, kommunalsjef- 
og/eller einingsleiaranivå snarast avset tid til å svare på alle spørsmåla som har dukka opp den siste 
veka. 
 

Då prosessen har vore skuffande mangelfull i høve til informasjon og medverknad, og det som står i 
budsjett- og økonomiplanen om drift av dei ulike tenestene er så lite detaljert, er det omtrent 
umogleg å kome med konkrete innspel til dei einskilde budsjettpostane. Å kome med ei overordna 
uttale om at vi er bekymra, har på noverande tidspunkt liten verdi. Dersom eg får meir informasjon 
frå arbeidsgjevar i løpet av kort tid, håper Utdanningsforbundet Lindås å kunne levere ei ny og meir 
konkret uttale før endeleg politisk handsaming. 
 

Med helsing 
Jarle Næss 
Hovudtillitsvald Utdanningsforbundet Lindås 
 



 

ADM - 007/17  UTTALE: 
Økonomiplanen er teke til orientering. 

 

23.11.2017 Formannskapet 
Framlegg frå Krf, V, Ap, Sp: 
Rådmannen sitt framlegg (med endring sak 105/17) med tillegg:  
1. Kommunestyret styrker næringsfondet med kr. 2 mill. Midlande tas  frå disposisjonsfondet. 
2. Kommunetyret bed om ein rapport der ein drøfter bruken og effekten av næringsfondet. Saka må 
opp i formannskapet i forbindelse med 1.kvartalsrapport. 
 

Framlegget vart vedteke mot 2 røyster (K.Vågstøl-H og N.Øvreås-Frp) 
 

Framlegg frå Høgre: 
Endringar frå rådmannens framlegg: 

 
 

Skjema 1A 

 



Driftsbudsjettet. 
Reduksjon eigedomsskatt frå 2019 med 0,5 promille., heilårseffekt 2019, 2020 og 2021. 
Reduksjon kostnader vedk. innkjøpsavtaler / ny innkjøpsstrategi med 2% , kr 2 mill. i 2018, 
videreføres i 2019, 2020, og 2021. 
Uspesifisert innsparing alle områder økes med kr 5 mill. i 2018, videreføres i 2019, 2020 og 2021. 
Uspesifisert innsparing PLO økes med kr 2 mill. i 2019, videreføres i 2020 og 2021.  
Næringsfondet økes med kr 5 mill. i 2018. Overføring frå Disposisjonsfondet. 
 

 
 

 
 

 
 

Investeringsbudsjettet. 
Post nr. 13, Hall Ostereidet vert tatt ut av budsjettet med prosjektkostnad kr 50 mill., fordelt med 
investeringskostnad kr 0,5 mill. i 2018, kr 20 mill. i 2019 og kr 29,5 mill. i 2020. 
Post nr. 14, Ny Kolås Barnehage vert tatt ut av budsjettet med prosjektkostnad kr 60 mill., fordelt 
med investeringskostnad kr 0,5 mill. i 2018, kr 20 mill. i 2019 og kr 39.5 mill. i 2020. 
Ny post, Symjehall vert tatt inn i budsjettet med prosjektkostnad kr 100 mill., fordelt med 
investeringskostnad kr 1 mill. i 2018, kr 40 mill. i 2019 og kr 59 mill. i 2020. 
Ny post, Grusa turløype med lys på Ostereidet vert tatt inn i budsjettet med prosjektkostnad kr 6 
mill., fordelt med investeringskostnad kr 3 mill. i 2018 og kr 3 mill. i 2019.  
 



 
 



 
 

 
 
Framlegget fekk 1 røyst, K.Vågstøl-H, og fall 
 

FO - 103/17  INNSTILLING: 
1. Investeringsbudsjettet for 2018 er basert på forventa framdrift på tidlegare vedtekne  prosjekt i 

tillegg til nokre nye prosjekt og rammer. Ut frå framdriftsplanen tar Lindås kommune opp 255 

497 000 kr i lån på generelle investeringar i 2018 og 132 000 000 kr i lån på sjølvkostområdet 

(vann og avløp). Låna har flytande rente og 30 års nedbetalingstid. 

2. Økonomiplan for 2018-2021 og årsbudsjett for 2018 blir vedteke. Årsbudsjettet for 2018 blir 

vedteke på sum netto driftsrammer for dei seks tenesteområda, jf. eigen tabell. 

3. Rådmannen får fullmakt til å fordele sentralt avsett lønsauke og sentralt budsjettert innsparing 

til tenesteområda.  

4. For eigedomsskatteåret  2018 skal det skrivast ut eigedomsskatt på verk og bruk jf. 

eigedomsskattelova § 3 første ledd, bokstav c. Eigedomsskatten for 2018 skal byggja på 

tidlegare vedtekne takstar. Ny allmenn taksering utsetjast til 2020, jf. esktl. § 8 A-3 (2), andre 

setning. Den alminnelege eigedomsskattesatsen for skatteåret 2018  er 7 promille, jf. esktl. § 

11 første ledd og blir skriven ut i 2 terminar, jf. esktl. § 25 første ledd. Takstvedtekter for 

eigedomsskatt i Lindås kommune, vedteke i kommunestyret 13. desember 2012, skal gjelde 

for eigedomsskatteåret 2018, jf. esktl. § 10. 

5. Formannskapet får fullmakt til å avgjera einskildsaker om skattefritak og nedsetting-

/ettergjeving. 

6. Det vert gjeve ei ramme på 950 000 kr til kontrollutvalet. 

7. Det vert gjeve eit driftstilskot til Lindås kyrkjelege fellesråd på 11 300 000 kr og 2 400 000 kr 



for å dekkje renter og avdrag på lånet for Kyrkja i Knarvik. 

8. Skatteøre vert sett lik maksimal sats i samsvar med Stortinget sitt vedtak om kommunalt 

skatteøre. 

9. Godtgjersle til ordførar blir sett til 1 114 322 kr og til varaordførar 445 729 kr for 2018. 

10. Kommunestyret styrker næringsfondet med kr. 2 mill. Midlande tas  frå disposisjonsfondet. 

11. Kommunetyret bed om ein rapport der ein drøfter bruken og effekten av næringsfondet. Saka 

må opp i formannskapet i forbindelse med 1.kvartalsrapport. 

 

 

05.12.2017 Arbeidsmiljøutvalet 
Orientering til økonomiplanen v/Janne Sund-økonomisjef 
Høyringsuttale til økonomiplanen skal gå via postmottak@lindas.kommune.no Siste frist for uttale er 
den 12. desember. 
 

AMU - 048/17  UTTALE: 
Uttale i Arbeidsmiljøutvalet - 05.12.2017: 

Gjennomgangen vert teke til orientering. 

 

14.12.2017 Kommunestyret 
Uttale økonomiplan frå utdanningsforbundet, Norsk sykepleierforbund og ungdomsrådet var 
ettersendt kommunestyret. 
 

Innlegg ved: 
Rådmann Ørjan Raknes Forthun 
Ungdomsrådet ved leiar Martin Stokke, nestleiar Thea Risøy og ungdomskoordinator Robert L. 
Hansen 
Ordførar Astrid Aarhus Byrknes 
Rekkefølgja av gruppeleiarane sine innlegg vart gjort ved loddtrekking: 
V, Frp, Mdg, Krf, H, Ap og Sp. 
 
Framlegg frå B.Vatnøy-Frp: 



 
 

 

 
 

 
 



 
 

 
 



 
 

 
 



 
 

Framlegget fekk 5 røyster (alle FRP) og fall. 
 

Framlegg frå K.Vågstøl-H: 

Budsjettframlegg frå Høgre Økonomiplan 2018 -2021 

 

Endringar frå rådmannens framlegg: 

 
 
 
 
 
 
 
 
 



Skjema 1 A 

 
 

Driftsbudsjettet. 
Forslag 1: Reduksjon kostnader vedk. innkjøpsavtaler / ny innkjøpsstrategi med 2% , kr 2 mill. i 2018, 
videreføres i 2019, 2020, og 2021. 
Forslag 2: Uspesifisert innsparing alle områder økes med kr 5 mill. i 2018, videreføres i 2019, 2020 og 
2021. 
Forslag 3: Uspesifisert innsparing PLO økes med kr 2 mill. i 2019, videreføres i 2020 og 2021.  
Forslag 4: Næringsfondet økes med kr 5 mill. i 2018. Overføring frå Disposisjonsfondet. 
 

 
 



 
 

 
 

Investeringsbudsjettet. 
Forslag 5: Post nr. 13, Hall Ostereidet vert tatt ut av budsjettet med prosjektkostnad kr 50 mill., 
fordelt med investeringskostnad kr 0,5 mill. i 2018, kr 20 mill. i 2019 og kr 29,5 mill. i 2020. 
Forslag 6: Post nr. 14, Ny Kolås Barnehage vert tatt ut av budsjettet med prosjektkostnad kr 60 mill., 
fordelt med investeringskostnad kr 0,5 mill. i 2018, kr 20 mill. i 2019 og kr 39.5 mill. i 2020. 
Forslag 7: Ny post, Symjehall vert tatt inn i budsjettet med prosjektkostnad kr 100 mill., fordelt med 
investeringskostnad kr 1 mill. i 2018, kr 40 mill. i 2019 og kr 59 mill. i 2020. 
Forslag 8: Ny post, Grusa turløype med lys på Ostereidet vert tatt inn i budsjettet med 
prosjektkostnad kr 6 mill., fordelt med investeringskostnad kr 3 mill. i 2018 og kr 3 mill. i 2019.  
Forslag 9: Ny post, Forskottering Kvamsbrekka vert tatt inn i budsjettet med kr 35 mill. i 2019. 
 



 
 



 
 

Framlegget fekk 7 røyster (5 røyster H, A.Høgquist-Frp og K.Melvær-Frp) og fall. 
Innstillinga frå formannskapet vart vedteke mot 8 røyster Frp og H 
 

KO - 113/17  VEDTAK: 
1. Investeringsbudsjettet for 2018 er basert på forventa framdrift på tidlegare vedtekne  prosjekt i 

tillegg til nokre nye prosjekt og rammer. Ut frå framdriftsplanen tar Lindås kommune opp 255 

497 000 kr i lån på generelle investeringar i 2018 og 132 000 000 kr i lån på sjølvkostområdet 

(vann og avløp). Låna har flytande rente og 30 års nedbetalingstid. 

2. Økonomiplan for 2018-2021 og årsbudsjett for 2018 blir vedteke. Årsbudsjettet for 2018 blir 

vedteke på sum netto driftsrammer for dei seks tenesteområda, jf. eigen tabell. 
3. Rådmannen får fullmakt til å fordele sentralt avsett lønsauke og sentralt budsjettert innsparing 

til tenesteområda.  
4. For eigedomsskatteåret  2018 skal det skrivast ut eigedomsskatt på verk og bruk jf. 

eigedomsskattelova § 3 første ledd, bokstav c. Eigedomsskatten for 2018 skal byggja på 

tidlegare vedtekne takstar. Ny allmenn taksering utsetjast til 2020, jf. esktl. § 8 A-3 (2), andre 

setning. Den alminnelege eigedomsskattesatsen for skatteåret 2018  er 7 promille, jf. esktl. § 

11 første ledd og blir skriven ut i 2 terminar, jf. esktl. § 25 første ledd. Takstvedtekter for 

eigedomsskatt i Lindås kommune, vedteke i kommunestyret 13. desember 2012, skal gjelde 

for eigedomsskatteåret 2018, jf. esktl. § 10. 
5. Formannskapet får fullmakt til å avgjera einskildsaker om skattefritak og nedsetting-

/ettergjeving. 
6. Det vert gjeve ei ramme på 950 000 kr til kontrollutvalet. 
7. Det vert gjeve eit driftstilskot til Lindås kyrkjelege fellesråd på 11 300 000 kr og 2 400 000 kr 



for å dekkje renter og avdrag på lånet for Kyrkja i Knarvik 
8. Skatteøre vert sett lik maksimal sats i samsvar med Stortinget sitt vedtak om kommunalt 

skatteøre. 
9. Godtgjersle til ordførar blir sett til 1 114 322 kr og til varaordførar 445 729 kr for 2018. 
10. Kommunestyret styrker næringsfondet med kr. 2 mill. Midlande tas  frå disposisjonsfondet. 
11. Kommunetyret bed om ein rapport der ein drøfter bruken og effekten av næringsfondet. Saka 

må opp i formannskapet i forbindelse med 1.kvartalsrapport. 
 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

114/17: Melding / Orientering til Kommunestyret - 14. desember 2017 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak 
Meldinga vert teke til orientering. 

   

14.12.2017 Kommunestyret 
Rådmann Ørjan Raknes Forthun orienterte om status Alver kommune. 
Meldinga vart teke til orientering, samrøystes. 
 

KO - 114/17  VEDTAK: 
Meldinga er teke til orientering. 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
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